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PROCES-VERBAL 
Încheiat astăzi 07.aprilie.2025 la sediul Primăriei comunei Apateu cu  ocazia întrunirii în 

şedinţă ordinară a Consiliului local al comunei Apateu judeţul Arad 
 
 

Şedinţa s-a convocat în baza Dispoziţiei nr. 23/31.03.2025 a primarului comunei Apateu 
privind convocarea în şedinţă ordinară a Consiliului local al comunei Apateu, conform art. 134, 
alin. (1), lit. a) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, 
cu modificările și completările ulterioare și se desfășoară la sediul Primăriei comunei Apateu din 
localitatea Apateu nr. 364, județul Arad. 

Înainte de a trece la procedurile legale privind desfășurarea ședinței consiliului local, 
secretarul general al comunei Apateu aduce la cunoștința participanților prevederile 
Regulamentului (UE)2016/679 al Parlamentului European şi al Consiliului din 27 aprilie 2016 
privind protecţia persoanelor fizice în ceea ce priveşte prelucrarea datelor cu caracter personal 
şi privind libera circulaţie a acestor date şi de abrogare a Directivei 95/46/CE (Regulamentul 
general privind protecţia datelor), precum și prevederile art. 138, alin. (2), lit. c) din Ordonanța 
de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, coroborat cu art. 27, alin. (2), lit. c) din Anexa nr. 2 la Ordinul Ministerului Dezvoltării, 
lucrărilor Publice și Administrației nr. 25/2021 pentru aprobarea modelului orientativ al 
statutului unității administrativ-teritoriale, precum și a modelului orientativ al regulamentului 
de organizare și funcționare a consiliului local, față de posibilitatea cetățenilor cu domiciliul sau 
reședința în comuna Apateu de a asista la ședințele consiliului local. 
 În continuare secretarul general al comunei face prezenţa consilierilor prin apel nominal 
constatându-se că sunt prezenţi 13 consilieri din totalul 13. Există cvorumul necesar pentru 
desfăşurarea şedinţei şi adoptarea de hotărâri. 
 După terminarea procedurii privind prezenţa consilierilor se trece la alegerea 
preşedintelui de şedinţă. Se fac propuneri, domnul Stana Stelian-Dumitru propune pe domnul 
Andor Ioan-Florin. Nu mai sunt alte propuneri. Se supune la vot deschis prin ridicarea mâinii, cu 
unanimitate de voturi, 13 voturi „pentru” domnul Andor Ioan-Florin este ales preşedinte de 
şedinţă.   
 Domnul secretar general Botaș Ioan informează consiliul local că potrivit art. 123 din 
OUG nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
președintele de ședință este ales pe o perioadă de cel mult 3 luni, acesta conduce ședințele 
consiliului și semnează hotărârile adoptate de acesta. Președintele de ședință este ales, prin vot 
deschis cu majoritate simplă, pentru ședința curentă, urmând a fi ales un alt consilier la 
viitoarea ședință. Totodată vreau să mai informez consiliul local că la aprobarea prin vot a 
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următoarelor: alegerea președintelui de ședință, aprobarea procesului-verbal al ședinței 
anterioare și aprobarea ordinii de zi, care sunt situații procedurale prevăzute de regulamentul 
de organizare și funcționare al consiliului local, nu constituie hotărâre a consiliului local ca act 
administrativ, menționare acestor situații procedurale, precum și rezultatul votului se fac 
obligatoriu în procesul-verbal al ședinței, conform art. 27 alin. (22) din anexa la Regulamentul 
de organizare și funcționare a Consiliului local al comunei Apateu aprobat prin HCL Apateu nr. 
19/2021. 
 În continuare preşedintele de şedinţă dă cuvântul secretarului general al comunei 
pentru a supune votului consilierilor procesul-verbal al şedinţei anterioare care a fost pus la 
dispoziţia consilierilor, în timp util, pentru a fi studiat, conform art. 138, alin. (15) din Ordonanța 
de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare, cu mențiunea că procesul-verbal al şedinţei anterioare dacă nu a fost comunicat 
consilierilor locali odată cu documentul de convocare se regăsește pe masă înainte de 
începerea ședinței în plen, cu toate că acesta se regăsește postat pe site-ul comunei. 
 Se supune la vot deschis prin ridicarea mâinii, cu unanimitate de voturi, 13 voturi 
”pentru” este aprobat procesul-verbal al şedinţei anterioare aşa cum a fost întocmit şi formulat 
cu mențiunile de mai sus. 
 Astfel, după aprobarea procesului-verbal al ședinței anterioare se semnează procesul-
verbal de numerotare, închidere și sigilare a dosarului ședinței ordinare din data de 
24.03.20245. 
 Totodată, domnul Botaș Ioan, secretarul general al comunei, atrage atenția mebrilor 
consiliului local despre situațiile de incompatibilități și situațiile de conflict de interese 
prevăzute de lege. 
 Domnul consilier Culda Ionel-Daniel se adresează președintelui de ședință și spune că nu 
poate rămâne pănâ la finalul ședinței deoarece este cu, copilul mic în mașină și trebuie să plece 
la Arad când este sunat. 
 Invitaţi şi participanţi la şedinţă: cetățeni, crescători de animale:  domnul Bule Ionel din 
Apateu nr. 341, Malița Dan, Apateu nr. 44; Malița Petru, Apateu nr. 185B, Malița Ioan, Apateu 
185; Malița Ioan-Cristian, Apateu nr. 597; Dănila Ioan, Apateu nr. 111; Horne Cornel-Gheorghe 
din Apateu nr. 301A; Botaș Lucian-Mihai din Apateu nr. 162A; Valea Ioan, Apateu 564; Valea 
Romina, Apateu nr. 666; Sterp Camelia și Sterp Aurel din Apateu nr. 671; Brândușe Ioan, Apateu 
171; Zaharie Dorel, Apateu 502; Ungur Teodor, Apateu 319; Popa Ioan, Apateu 288; Cîrlig 
Marius, Berechiu nr. 250; Rus Sandu, Apateu nr. 650; Cîrlig Marius, Berechiu nr. 250; Ilonca 
Mariana, Berechiu nr. 237; Toda Mihai, Berechiu nr. 179; Sterp Constantin, Berechiu 288; Rus 
Aurelian, Moțiori 15 și domnul Meșter Florentin, reprezentantul societății SC Biotek Sinergo SRL 
care se ocupă de amenajamentul pastoral și domnul consilier achiziții publice Costea Marius-
Ionel din aparatul de specialitate al primarului care a întocmit documentația în vederea 
licitației. 
 Domnul Botaș Ioan, secretarul general al comunei Apateu, având în vedere 
evenimentele de la ședințele anterioare, aduce la cunoștința președintelui de ședință despre 
faptul că participanții la ședință, alții decât consilierii și persoane interesate, care au cereri 
depuse la consiliul local, respectiv cetățenii comunei, nu pot să ia cuvântul decât dacă au un 
interes în problema supusă dezbaterii consiliului local, au posibilitatea de a asista la dezbaterile 
ce au loc în cadrul ședinței, conform prevederilor, art. 138, alin. (2), lit. c) din Codul 
administrativ aprobat prin Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019, cu modificările și 
completările ulterioare și art. 27, alin. (5) teza II din Anexa nr. 2 la Ordinul nr. 25/2021 al 
Ministerului Dezvoltării, Lucrărilor Publice și Administrației, pentru aprobarea modelului 
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orientativ al statutului unității administrativ-teritoriale, precum și a modelului orientativ al 
regulamentului de organizare și funcționare a consiliului local, astfel cum a fost aprobat de 
Consiliul local al comunei Apateu prin Hotărârea nr. 19/2021. Discuțiile acestora nu vor fi 
consemnate în procesul-verbal al ședinței. 
 Domnul Andor Ioan-Florin, consilier, președinte de ședință întreabă dacă se poate trece 
la aprobarea ordinii de zi? 
 Nu sunt propuneri de introducere pe ordinea de zi a altui punct. 
 Preşedintele de şedinţă, supune votului consilierilor ordinea de zi a şedinţei ordinare, 
conform prevederilor art. 135, alin. (7) din Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 
privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare. Se supune la vot deschis 
prin ridicarea mâinii, cu unanimitate de voturi, 13 voturi „pentru” este aprobată următoarea 
 

ORDINE DE ZI : 
 

1. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii pajiștilor comunale în suprafață de 
1430,60 ha aparținând domeniului privat al comunei Apateu, județul Arad. - inițiativa primarului 

2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli pentru 
Societatea cu Răspundere Limitată denumită ”Servicii Gospodărire Apateu” la care comuna este 
acționar unic. - inițiativa primarului 
 

 Se trece la dezbaterea punctelor înscrise pe ordinea de zi : 
 
 Președintele de ședință propune să se înceapă cu punctul 2 considerând a fi mai puțin 
de discutat. 
 

 Domnul consilier Tulcan Petrișor-Claudiu și domnul viceprimar Mang Ioan-Stelian își 
anunță interesul personal pe care îl are la adoptarea hotărârilor în vederea consemnării în mod 
obligatoriu în prezentul proces-verbal al ședinței, conform art. 228, alin. (2) din Ordonanța de 
urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările 
ulterioare.  
 Domnul consilier Tulcan Petrișor-Claudiu se consideră în conflict de interese față de 
primul punct, închirierea pășunilor, părinții având animale la pășune și nu participă de nici un 
fel la dezbateri părăsind sala la acest punct. 
 Domnul viceprimar Mang Ioan-Stelian se consideră incompatibil și spune că părăsește 
sala la punctul cu societatea motivând că este cu funcție de conducere la societate și și votează, 
pentru că este în conducere, spune că este și șef și votează. I se arată că nu este șef la societate 
ci face parte din consiliul de administrație ca toți consilierii locali, este șef la primăriei care este 
altceva decât societatea, el crede că societatea este în subordinea primăriei și el fiind 
viceprimar cu funcție de conducere este incompatibil. Părăsește sala. 
 

 De menționat că domnul Bule Ionel, din Apateu nr. 341 și domnul Horne Cornel-
Gheorghe din Apateu nr. 301A  filmează ședința cu telefonul. 
  

 Se trece la dezbaterea punctului 2. 
Punctul 2. Proiect de hotărâre privind aprobarea bugetului de venituri și cheltuieli 

pentru Societatea cu Răspundere Limitată denumită ”Servicii Gospodărire Apateu” la care 
comuna este acționar unic. - inițiativa primarului 
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 Domnul primar Dănila Sorin-Ioan, în calitate de inițiator, prezintă proiectul de hotărâre, 
raportul de specialitate, raportul de aprobare, care se anexează la dosarul ședinței. De 
menționat că proiectul de hotărâre este citit de președintele de ședință. 
 Discuții pe marginea proiectului de hotărâre și a materialelor prezentate: 
 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - am cerut și la ședința trecută să vină contabilul 
societății să ne prezinte situația care este și nu a venit nimeni nici acum, în situația asta eu nu 
votez. 
 Nu mai sunt discuții, se trece la vot: 

Domnul consilier Andor Ioan-Florin, președinte de ședință, supune la vot deschis prin 
ridicarea mâinii proiectul de hotărâre și se constată că sunt 2 voturi ”pentru” din 12 consilieri 
prezenți, respectiv domnii consilieri Andor Ioan-Florin și Tulcan Petrișor-Claudiu, un consilier 
ieșit din sală, respectiv domnul viceprimar Mang Ioan-Stelian în stare de incompatibilitate 
(nejustificată) iar ceilalți nu ridică mâna, președintele de ședință consideră că sunt abțineri care 
se contabilizează la vot ”împotrivă”. Astfel, proiectul de hotărâre nu este adoptat. Domnul 
viceprimar este chemat în sală iar domnul consilier Tulcan Petrișor-Claudiu părăsește sala. 

Punctul 1. Proiect de hotărâre privind aprobarea închirierii pajiștilor comunale în 
suprafață de 1430,60 ha aparținând domeniului privat al comunei Apateu, județul Arad. - 
inițiativa primarului  

Domnul primar Dănila Sorin-Ioan, în calitate de inițiator, prezintă proiectul de hotărâre, 
raportul de specialitate, raportul de aprobare, care se anexează la dosarul ședinței. 
 Discuții pe marginea proiectului de hotărâre și a materialelor prezentate: 
 Domnul primar Dănila Sorin-Ioan dă cuvântul domnului Meșter Florentin, reprezentantul 
societății SC Biotek Sinergo SRL, societate cu care primăria are contract pentru efectuarea 
amenajamentului pastoral. 
 Domnul Meșter Florentin - explică consilierilor că legea pășunilor obligă consiliul să 
închirieze pășunile, în ședința de astăzi proiectul de hotărâre se referă la consițiile în care se 
face aceasta, voi trebuie să faceți bani din orice bucățică de pășune, dacă nu se dorește să se 
închirieze toată sunt mai multe etape de închiriere important este să se treacă prin toate 
pentru că Curtea de conturi face verificări și se ajunge la neplăceri, dacă  se pune în valoare 
pășunile puteți fi acuzați de prejudiciu. Vom stabili condițiile în care se închiriază, am făcut un 
recesământ cu primăria, am făcut un UVM la 31.12.2024 total la comuna Apateu și pe fiecare 
localitate în parte și pe categorii de animale, având două categorii de animale, repartizarea în 
mod echitabil, că e oaie că e vacă primește exact atâta cât aveți dar la o primă evauare am 
văzut faptul că ponderea între cele două specii este mare, ovinele sunt 80% din total, în această 
situație recomandăm să umblați un pic la procente să stimulați creșterea bovinelor. Se dă 
exemple din alte comune... trebuie să se rețină și rezervă, 10%, apar tineri fermieri care vor să 
crească animale și trebuie să fie siguri că iau pășune. Nu este obligatoriu dacă se dorește numai. 
 Se trece la prețul de licitație, el nu a fost afișat, acum se aprobă, prețul minim de pornire 
a licitației care nu poate fi dat mai jos altfel intrați iar la prejudiciu (se dă exemple din alte 
localități și martori la evaluare). Există o formulă de calcul la producția minimă la iarbă și se 
aplică doi indicatori, prețul stabilit ca mercurial de consiliul județean și al doilea coeficientul 
mobiliar al pășunii, adică cine este mai aproape de sat are avantaj... consiliul local poate să 
decidă dacă prețul ăsta rămâne sau se mărește cu 10, 15% cu cât se vrea...unde este împădurită 
cum este la Berechiu se poate da perioadă de grație de până la 3 ani, perioadă de amânare a 
plății ca tu să investești banii ăia în curățarea pășunii dar după 3 ani vii și plătești pentru că tu în 
timpul ăsta poți să obții bani, prin proiecte sau alte măsuri, deci pășunea nu se poate da gratuit 
sau sub preț că iară faceți prejudiciu. 
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 Domnul consilier Culda Ionel-Daniel se adresează președintelui de ședință și spune că 
trebuie să plece, la punctul ăsta sunt „pentru” și părăsește sala cu acordul președintelui de 
ședință, după cum a menționat la începutul ședinței. 
 În continuare se explică cum se licitează, procedura de licitație trebuie să fie cum este în 
acte, să se respecte pasul de licitație... se face proces-verbal... și se face contractul care trebuie 
respectat ce scrie acolo, vor veni controale, inclusiv de la primărie, trebuie nominalizați doi 
oameni care să facă parte din comisia de pășunat... (din economia PV când se dau exemple nu 
se consemnează în PV al ședinței de consiliu). 
 Domnul secretar general Botaș Ioan - membrii consiliului local să-și nominalizeze 
membrii în comisia de pășunat. 
 Domnul Meșter Florentin - nu este nevoie, ei se nominalizează apoi trebuie să-și voteze, 
numai pierdem timpul. Dacă vreți să mă întrebați ceva domnii consilieri... condițiile sunt trecute 
în proiect, amenajamentul pastoral se va aplica de anul viitor, banii de la APIA se acordă pentru 
întreținerea pășunilor, explică ce trebuie să facă fermierii, să-și facă un caiet în cre se trece... 
intervine domnul Bule Ionel... (nu se consemnează în PV). Intervin fermierii prezenți, cu 
mențiunea că întrebările lor nu se consemnează în procesul-verbal al ședinței. 
 ... 
 Intervine și domnul Horne Cornel-Gheorghe la care președintele de ședință nu-i dă voie 
să se adreseze consiliului local... discuțiile degenerează... 
 Domnul Meșter Florentin - dacă consilierii nu votează acest proiect se aleg cu dosar 
penal că vă lasă pe voi fără pășune, până la începerea pășunatului trebuie să finalizăm discuția 
asta, dacă vreți să rămâneți fără contracte nu aveți decât să tot influențați negativ ... intervine 
iar domnul Horne Cornel-Gheorghe. 
 Domnul viceprimar Mang Ioan-Stelian - domnilor consilieri, având în vedere că eu sunt 
președinte în comisia de analiză-evaluare și atribuire, e corect că cei de la Apateu nu au știut 
prețul la pășune până acuma?! Domnul Tinu a fost la Berechiu, acolo s-a știut... eu sunt votat de 
poporul român, de cetățenii din Apateu și eu am coloană, trebuia să știm... eu propun să se facă 
pasul mai mic, asta propun eu și la Berechiu care are vaci are 0,75 să aibe un hectar, la vacă. 
 Domnul consilier Andor Ioan-Florin - indiferent că suntem consilieri sau crescători de 
animale trebuie să știm prețul minim care se poate calcula de la care pleacă licitația, s-a explicat 
și acum ... intervin din nou cetățenii. 
 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - având în vedere că subvenția de la APIA s-ar putea 
să se diminueze, să primească mai puțină subvenție, eu vă spun că acum ar trebui să gândim și 
noi consilierii la mărirea taxelor să avem în vedere ca peste doi trei ani oamenii să aducă banii 
de acasă. Intervin din nou cetățenii... 
 Domnul Meșter Florentin - crescătorii de animale care au o vacă își întreține familia, cei 
care au sute de oi și zeci de vaci fac o afacere, fac bani, asta e politica statului. Intervin 
cetățenii...și intră în polemică... 
 Domnul consilier Mișca Teodor - nu știu de ce vă adresați domnului Tinu că noi votăm 
(?!) se adresează domnului președinte de ședință și spune că nu mai poate sta la ședință. 
 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - să-și asume cel care o dat legea, de ce să-mi asum 
eu prețul la iarbă? 
 Domnul Costea Marius-Ionel - prețurile pleacă cu aproximație de la 260 la 330 la care se 
adaugă pasul de 40 de lei ... se intervine din nou...  
 Se continuă cu prețurile din documentație, cu alte intervenții ale participanților... 
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 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - propunerea mea, să se ducă la același nivel toate 
pășunile și să le curețe primăria, așa mi se pare normal, unul merge pe spini să pășuneze și ceri 
bani ca la unul care nu are spini...se intervine din nou... 
 ... 
 Domnul consilier Andor Ioan-Florin, președinte de ședință - efectiv nu ați fost atenți la 
nimic din ce s-a prezentat aici, noi consilierii suntem obligați să votăm la minim, minimul care 
este, dacă nu votăm vine controlul peste noi, mă duc eu legat? Se intervine din nou ... Propun 
proiectul pentru votare, cine este ”pentru”? 
 Se sugerează să nu se treacă la vot încă. 
 Domnul consilier Fărcuț Robert-Florin - pentru a se băga la APIA ar trebui cât mai rapid 
să stabilim o propunere de a lor și să stabilim. 
 Domnul Costea Marius-Ionel - de fiecare dată când ne-am întâlnit am explicat până unde 
ne încadrăm, trece proiectul, punem anunțul, se completează dosarul de achiziție cu ce mai 
trebuie din documentație, garanția de participare care va rămâne în avans, certificat fiscal, 
avizul comisiei de pășunat etc. Se intervine din nou... 
 Domnul consilier Fărcuț Robert-Florin - noi să facem alt preț nu putem pentru că apar 
probleme, putem scădea taxa de licitație? acolo putem să scădem ceva, de unde putem, este 
legal? Taxa de participare la licitație, pasul de licitație... se intervine din nou ... 
 ... 
 Domnul consilier Fărcuț Robert-Florin - astea trebuie să se termine, apar alte conflicte, 
asta am vrea să trecem pasul ăsta, ulterior se va face o comisie care va stabili împreună cu voi 
cine cum o greșit și v-a fi sancționat, am vrea să se treacă odată, să se voteze să se atribuie pe 7 
ani care unde va fi... 
 Domnul Meșter Florentin - să vă mai explic ceva, contractul v-a fi pe 7 ani dar se poate 
prelungi pe 10 ani dacă faceți investiții în pășune ... se intervine din nou ...dacă vreți să faceți 
investiții mai serioase în pășune, o fântână, un șanț de desecare ceva ce costă mai mult, aveți 
dreptul să cereți consiliului local să vă deducă acea cheltuială din taxa pentru pășune... tu faci 
investiția dar lucrarea rămâne în proprietatea comunei. Vor fi afișate hărți cu prețul, fiecare ce 
suprafață poate licita, denumirea populară, voi aduce eu hărți colorate... se intervine din nou... 
 ... 
 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - avem în Apateu legumicultori și crescători de 
animale, parte din consilierii locali sunt legumicultori, ei trebuie să se gândească bine că 
legumicultorii nu prea dau la stat nimic, trebuie să ne gândim și la crescătorii de animale să deie 
cât mai puțin atât cât permite legea... 
 Domnul consilier Rus Daniel - toți consilierii care suntel legumicultori suntem cu firmă 
aici și atunci noi nu plătim? 
 Intervine domnul Horne Cornel-Gheorghe ... cine a aprobat cererile? 
 ... 
 Domnul consilier Fărcuț Robert-Florin - pe toate pârghiile se încearcă să se aducă bani la 
bugetul de stat, acuma din păcate s-a ajuns la fermieri, la crescătorii de animale, se va ajunge 
mai departe la legumicultori, nu cred, eu ca și consilier local, nu cred  că merită să mă expun la 
un dosar penal că nu o să votez acest proiect, aș vrea să fim informați comparativ cu comunele 
învecinate, unde suntem noi ca și comună? intervine domnul Bule Ionel ... 
 ... 
 Domnul consilier Mișca Teodor - părerea mea e că nu putem coborî la preț, părerea mea 
e să ne întâlnim fără de voi, la următoarea ședință puteți veni și să vedeți ce am hotărâ... se 
intervine din nou... Domnul consilier Mișca Teodor spune că cu asta a încheiat. 
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 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - eu am o propunere, crescătorii de animale sunt de 
acord ca să creștem prețurile la minim, cât se poate de minim? Se răspunde că NU. 
 Se intervine din nou... 
 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - domnule președinte avem pauză? 
 Domnul consilier Andor Ioan-Florin, președinte de ședință - nu avem pauză. Supun la 
vot. Se oprește din nou votul pentru explicații. 
 Domnul Costea Marius-Ionel - vreau să explic că la Berechiu e o problemă cu UVM mărit, 
s-a solicita să fie la toată lumea un hectar, am mai povestit chestiile astea, pe Apateu e vorba de 
10 hectare, pe Moțiori nu e cazul dar la Berechiu se solicită un hectar, aia înseamnă că la 29 de 
UVM plus... ar trebui să dăm 296 ha de pășune... trebuie să luăm per total... se intervine din 
nou, domnul Horne... la Apateu și Moțiori e clar... intervine domnul Horne ...  
 Domnul Costea Marius-Ionel - eu propun să facem licitație pe toată zona. 
 Domnul consilier Mișca Teodor, cu telefonul la ureche părăsește sala, președintele de 
ședință îi atrage atenția că se votează imediat dar acesta pleacă. 
 Intervin crescătorii de animale... 
 .... 
 Domnul Costea Marius-Ionel -  hai să vedem dacă la Berechiu ne asumăm un hectar? 
 Domnul consilier Botaș Florea-Radu - normal că ne asumăm dacă oamenii asta au cerut. 
 Domnul Costea Marius-Ionel -  dacă mergem cu un hectar avem 272 hectare, mai mult 
cu 70 hectare, apoi cu parcelele, parcela 21 care are 91 ha (asta-i Țarina întreabă domnul 
consilier Valcan Adrian-Ionel), parcela 20 care e 44 ha, parcela 18 care are 57 și parcela 15 care 
are 75 ha. 
 Se intervine din nou... 
 ... 
 Domnul primar Dănila Sorin-Ioan - domnilor, domnilor consilieri tot proiectul ăsta v-a fi 
și luna viitoare. 
 Se intervine din nou... 
 În acest timp următorii consilierii locali părăsesc sala, respectiv Valcan Adrian-Ionel, 
Botaș Florea-Radu, Bota Adrian-Florin, președintele de ședință le spune să rămână să voteze ca 
oamenii să-și poată băga la APIA pășunea, intervine din nou crescătorii de animale, domnul 
Ungur Teodor spune că, consilierii care au plecat au spus să voteze primarul că pe el l-ați votat. 
 Se intervine din nou... 
 Domnul consilier Andor Ioan-Florin, președinte de ședință - alte detalii ce mai avem, să 
putem trece la vot? 
 Domnul Costea Marius-Ionel - la Apateu nu mai discutăm de rezerva aia de 10%, pe 
Berechiu aia de 10% momentan nu interesează pe nimeni, o parte care ne-am asumat nu o să o 
putem curăța în anul ăsta, trebuie să redăm... și ce a rămas la momentul ăsta la Berechiu e mai 
rău. 
 Domnul consilier Andor Ioan-Florin, președinte de ședință - să recapitulăm, suntem cu 
prețul minim, putem coborî pasul de licitație, rămâne la 10 lei... dacă nu votăm hotărârea asta 
actele la APIA nu se pot depune, Culda a spus că e de acord... 
 Domnul secretar general Botaș Ioan - există cvorumul necesar pentru a adopta 
hotărârea, sunt 7 (șapte) consilieri prezenți plus domnul consilier Culda Ionel-Daniel care la 
plecare (motivată) a spus că votează ”pentru”, deci se poate vota. 
 Domnul consilier Andor Ioan-Florin, președinte de ședință - supun la vot, suntem șapte, 
Culda a zis că e de acord, cine este ”pentru”? 
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 Domnul consilier Stana Stelian-Dumitru - dacă majoritatea este de acord votez și eu dar 
domnul vice nu a votat (?!) 
 Domnul viceprimar Mang Ioan-Stelian - stai că nu a ajuns la mine... 
 Domnul consilier Andor Ioan-Florin, președinte de ședință - deci suntem cu Culda opt, se 
supune la vot deschis  prin ridicarea mâinii, cu unanimitate de voturi, 8 voturi ”pentru”  domnii 
consilieri Andor Ioan-Florin, Mang Ioan-Stelian, Fărcuț Robert-Florin, Vujdeu Florin, Rus Daniel, 
Haneș Mădălin-Ioan, Stana Stelian-Dumitru și Culda Ionel-Daniel (un consilier în stare de 
incompatiblitate domnul Tulcan Petrișor-Claudiu și următorii care au părăsit sala, Mișca Teodor, 
Valcan Adrian-Ionel, Botaș Florea-Radu, Bota Adrian-Florin) este adoptată Hotărârea nr. 
20/2025. Totodată se face nominalizarea consilierilor în Comisia de analiză-evaluare și atribuire 
a suprafețelor de pășune, precum și în Comisia de contestații, conform art.9 și art. 11 din 
proiectul de hotărâre. Sunt nominalizați în prima comisie domnul consilier Stana Stelian-
Dumitru și în cea de-a doua domnul consilier Andor Ioan-Florin. Consilierii prezenți sunt de 
acord cu aceștia. 

Ședința se încheie... 
Discuții între cetățenii participanți și membrii consiliului local. 
 
De menționat că discuțiile participanților, chiar dacă erau relevante, nu s-au consemnat 

în procesul-verbal al ședinței de consiliu, deoarece conform art. 138, alin. (2), lit. c) din 
Ordonanța de urgență a Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și 
completările ulterioare, cetățenii cu domiciliul sau reședința în unitatea/subunitatea 
administrativ-teritorială respectiv comuna Apateu, au posibilitatea de a asista la ședințele 
consiliului local. Astfel legiuitorul folosește verbul ”a asista”, și nu ”a participa” la ședințele 
consiliului local, fapt care va îngreuna demersurile cetățeanului de a lua cuvântul în cadrul 
ședinței consiliului local. 

 
 Notă: Există posibilitatea ca unele proiecte de hotărâri să fi suferit modificări în timpul 
ședinței, de aceea hotărârea adoptată nu va mai avea conținutul fidel reflectat din proiectul de 
hotărâre. Membrii consiliului local fiind de acord cu aceste modificări. 
 În conformitate cu prevederile art. 243, alin. (1), lit. f) din Ordonanța de urgență a 
Guvernului nr. 57/2019 privind Codul administrativ, cu modificările și completările ulterioare, 
secretarul general al comunei asigură întocmirea procesul-verbal al ședințelor consiliului local și 
redactarea hotărârilor consiliului local. 
 

PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                                                                    
Ioan-Florin ANDOR 

 
 
 
 

SECRETARUL GENERAL AL COMUNEI APATEU, 
Jurist Ioan BOTAȘ 


